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Svar på § 37 spørgsmål nr. 2020/150 vedrørende Tele Greenlands bygnin
ger i N arsarmijit. 

Kære Anders O Isen, 

Du har i henhold til § 37 i Inatsisartuts Forretningsorden stillet spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedrørende konkurrence fra de selvstyreejede selskaber. Dine 
spørgsmål er henvist til min besvarelse. 

Da flere af spørgsmålene henviser til emner der ligger under Tele Greenlands an
svars- og beslutningskompetence, er der indhentet svar fra selskabets ledelse. 

Spørgsmålene lyder: 

1. Hvilke planer har Naalakkersuisut med Tele Greenlands bygninger i 
Narsarmijit for fremtiden? 

a. Hvad kan bygningerne bruges til? 
b. Til hvilket formål skulle det i så fald være? 

T il brug for besvarelse af dette ~ 37 spørgsmål er der indhentet svar fra Tele Green

land AIS, som svarer fø lgende: 

"Tele Greenland A/S har hen over sommeren 2020 gennemførtforskellige aktivi
teter i Narsarmijit, med henblik på at samle selskabets aktiviteter på færre lokali
teter i bygden. Disse aktiviteter forventes afsluttet i efteråret 2020, hvorefter Tele 
Greenland A/S' tilstedeværelse og aktiviteter i Narsarmijit primært vil være kon
centreret i og omkring en bygning i bygden. Tele Greenland A/S har derfor frem
adrettet planer om at afvikle de resterende ubenyttede bygninger og anlæg i Nars
armijit som for nuværende er ejet af selskabet. Det er Tele Greenland A/S' for
ventning, at disse ubenyttede bygninger og anlæg vil blive udbudt til salg i offent-
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ligheden i løbet af 2021. Såfremt det viser sig umuligt at sælge de ubenyttede byg

ninger og anlæg, vil alternative muligheder for afvikling blive undersøgt, herun

der muligheden for nedrivning". 

2. Kan N aalakkersuisut bekræfte, at der er planer om at rive de store 
bygninger ned? 

Svar: Da Naalakkersuisut ikke disponerer over de omtalte bygninger i Narsarmijit, 

kan en nedrivning af bygningerne ikke bekræftes, men der henvises til Tele Green

lands besvarelse af spørgsmål 1. 

3. Har N aalakkersuisut nogle planer for at bane vej for et nyt erhvervs
mæssigt grundlag i Narsarmijits? 

a. Kan dette ske ved genbrug af den eksisterende bygningsmasse? 

Svar: Naalakkersuisut har på nuværende tidspunkt ikke drøftet et mulig erhvervs
mæssigt grundlag i Narsarmijit og om hvorvidt dette ville kunne ske med Tele 
Greenland på eksisterende bygningsmasse. 

Stillingtagen til om Tele Greenlands brug af selskabets aktiver, er del af ledelsens 
ansvar- og kompetenceområde, hvorfor der henvises til Tele Greenlands besva
relse af spørgsmål 1. 

Med venlig hilsen · 

~ 
Kim Kielsen 
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9. september 2020 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 

1) Hvilke planer har Naalakkersuisut med Tele Greenlands bygninger i Narsarmijit for 

fremtiden? 

a. Hvad kan bygningerne bruges til? 

b. Til hvilket formål skulle det i så fald være? 

2) Kan Naalakkersuisut bekræfte, at der er planer om at rive de store bygninger ned? 

3) Har Naalakkersuisut nogle planer for at bane vej for et nyt erhvervsmæssigt grundlag i 

Narsarmijits? 

a. Kan dette ske ved genbrug af den eksisterende bygningsmasse? 

(Medlem af Inatsisartut Anders Olsen, Siumut) 

Begrundelse: 

Der er ikke længere mange borgere i Narsarmijit. Den erhvervs- og arbejdsmarkedsmæssige 
situation i bygden er, set i et fremtidsperspektiv, alvorlig og jeg mener derfor, at myndighederne 
på en eller anden måde bør gøre noget ved problemerne. 

Selvom det kun er udfra hvad man tilfældigt har hørt, så har Tele Greenlands bygninger været godt 
vedligeholdt, men i takt med at man er holdt op med at benytte sig af bygningsmassen forlyder 
det, at man måske har planer om at rive bygningerne ned, hvorfor jeg gerne vil høre om det har 
noget på sig. 

Jeg har selv været dernede i slutningen af august og se til de bygninger som det drejer sig om, og 
jeg mener, at man ikke bare kan lade disse bygninger rådne op, men at samfundet må udnytte 
disse bygninger og bane vejen for at de bliver benyttet til et godt formål. 


